
18 iunie 2019 Social - Economicwww.telegrafonl ine.ro
5

Proteste faţă de proiectul de
lege pentru „ridesharing”

Confederaţia Operatorilor şi
Transportatorilor Autorizaţi din România
(COTAR) anunţă că va protesta în Piaţa
Constituţiei din București, faţă de proiectul de
lege pentru „ridesharing”. Transportatorii
autorizaţi vor ieşi din nou în stradă, cu 800 de
maşini, în Piaţa Constituţiei, marţi, 18 iunie,
între orele 9.00 și 15.00, împotriva proiectului
de lege pentru aşa-zisul „ridesharing” , despre
care spun că e o formă mascată de a face
concurenţă neloială taximetriştilor, cu
nerespectarea mai multor legi în vigoare.
“Proiectul de lege pentru care au făcut lobby
companiile care pretind că fac „ridesharing”
sau că „revoluţionează” transportul de
persoane, prin încălcarea legilor, va genera
discriminări grave şi nelegale, deşi mai mulţi
miniştri au promis că nu vor lăsa să se
întâmple acest lucru. Practic, activitatea de
transport rutier de persoane în regim de taxi
se doreşte a fi reglementată prin două legi
diferite: una pentru cei cu maşini galbene,
inscripţionate, care-i obligă pe taximetrişti să
respecte foarte multe reguli şi să plătească
multe taxe, iar cealaltă pentru oricine vrea să
facă aceeaşi activitate, dar fără niciun fel de
restricţie, nici măcar din punct de vedere
fiscal. Cam aşa s-ar traduce legea pentru
„ridesharing” - adică o altă activitate de
taximetrie, denumită impropriu altfel”, se arată
într-un comunicat de presă al COTAR.

„Vacanţă în siguranţă“ cu
jandarmii constănțeni

Începând cu data de 15 iunie, Gruparea
de Jandarmi Mobilă Constanţa a lansat
campania de informare şi prevenire „Vacanţă
în siguranţă!” 2019. Campania se derulează
pe timpul sezonului estival în Năvodari,
Mamaia şi Vama Veche şi are ca scop
conştientizarea turiştilor cu privire  la faptele

antisociale care le pot afecta siguranţa. În
minivacanța de Rusalii, jandarmii au fost
prezenţi în staţiunile Mamaia, Costineşti şi
Vama Veche şi au împărţit turiştilor pliante cu
recomandări pentru concediul desfăşurat pe
litoral. Jandarmii îi sfătuiesc pe turiști să
acorde o atenţie deosebită copiilor, care se
pot rătăci cu uşurinţă în locurile aglomerate;
să nu lase bunuri de valoare în camerele de
hotel, pe plajă sau în autoturisme; să se
asigure întotdeauna că au încuiat uşa şi au
închis ferestrele camerei unde sunt cazaţi; să
închidă autoturismele şi să le parcheze în
locuri special amenajate şi iluminate
corespunzător; acordarea unei atenţii
deosebite bunurilor şi obiectelor personale
(genţi, poşete, bagaje etc.); să solicite sprijinul
Jandarmeriei sau Poliţiei prin apelarea
Serviciului Naţional Unic pentru Apeluri de
Urgenţă - 112 sau prin sesizarea celei mai
apropiate patrule, atunci când sunt victimele
unor fapte antisociale sau sunt martori la
săvârşirea unor astfel de fapte.         

Pe scurt.

Majoritatea
persoanelor
active pe

internet se tem, instinctual,
de redistribuirea averilor
prin politici de stânga,
socialiste. Dar aceeași
majoritate este nepăsătoare
sau în necunoștință de
cauză față de redistribuirea
averilor prin dobânzi și prin
manipularea pieței banilor,
notează avocatul Gheorghe
Piperea - „Puțină lume știe,
iar main-stream-ul ignoră
sau ocultează acest adevăr,
dar mai mult de 45% din
prețul TUTUROR bunurilor
și serviciilor pe care le achiziționăm
sunt costuri cu dobânzile. Chiar dacă
nu toți cumpărăm bunuri și servicii pe
credit și chiar dacă nu toți avem de-a
face cu băncile, toți trebuie să
suportăm dobânzile băncilor, întrucât,
în primul rând, toți comercianții se
împrumută la bănci și, în al doilea
rând, statul și autoritățile publice
locale fac același lucru. Când
cumpărăm de la comercianți, achităm
și costurile lor cu dobânzile. Când
plătim taxe și impozite la stat și la
autoritățile publice locale, achităm și
costurile lor cu dobânzile. Așadar,
aproape jumătate din toți banii din
lume se duc în bănci“. Piperea mai
spune că, fără împrumuturi, cantitatea
totală de bani din circulație ar fi de
maximum 10% din cât este acum - „În
România, doar 10 lei din 100 sunt
emiși de BNR. Restul sunt așa-ziși
bani interni, creați de băncile
comerciale ca efecte directe ale

contractelor de credit și care nu au
echivalent în depozite sau fonduri
proprii. Iar aici intervine și diminuarea
treptată a valorii banilor, o politică
insidioasă a băncilor centrale. Ele
pretind că, ieftinind banii, stimulează
creșterea economică. De fapt, asta nu
duce decât la expropierea treptată  a
celor care muncesc și economisesc,
mizând pe stabilitatea valorii banilor,
în favoarea celor care consumă pe
credit sau își asumă riscuri pe banii
altora“. Ca fapt divers, în 1999, cu 100
lei se putea cumpăra ceea ce acum se
cumpără cu circa 670 lei; în același
timp, cu 100 euro (pe atunci, doar o
valoare de cont) se putea cumpăra
ceea ce acum se cumpără cu 155
euro. Statistic, continuă Piperea, din
totalul tranzacțiilor care presupun
circulația banilor la nivel global, doar
15% reprezintă echivalentul unui fapt
economic, restul de 85% fiind alocat
operațiunilor financiare și de capital
speculative, „în care banii sunt rulați în

circuitul închis al brokerilor,
traderilor și băncilor de
investiții (cu epicentru pe
Wall Street)“ - „Banii se
învârt într-un cerc al
speculațiilor financiare, se
stratifică în complexe
instrumente financiare
derivate, se înmulțesc prin
factori de multiplicare
(leverage - n.r.) și se
„materializază“ din estimări
de profit și de risc. Evident,
se fac bule speculative care
se auto-justifică (asta până
când se sparg și afectează
întreaga lume - vezi criza

din 2008)“. Și, după cum
explica și mentorul protagonistul
peliculei „Lupul de pe Wall Street“, în
toate fazele acestui interminabil loop
de speculații financiare se percep...
exact! comisioane și dobânzi, bani
cash pe care îi iau acasă speculatorii.
Culmea ironiei, conchide avocatul,
este că atunci când astfel de actori
dau faliment, ei sunt salvați de stat cu
banii contribuabililor sau cu economiile
deponenților în bănci, pe motiv că sunt
prea mari pentru a fi lăsați să moară
(too big to fail - n.r.) - „Profitul este lipit
de acești speculatori privilegiați, iar
pierderile se distribuie la noi... Toate
legile din lume sunt pentru ei. Dacă
sunt prinși că au manipulat piețele
financiare, se negociază imediat
amenzi, pe care le achită cu
seninătate, pentru că le recuperează
ulterior tot de la noi, din comisioane și
dobânzi. Chiar și după încălcări
repetate ale legii, ei rămân în scenă.
De ce oare? “.

E lumea lor, boss, n-ai ce să faci

Că ai sau n-ai credit, tot
plătești ceva la bancă!

Într-o societate profund
consumeristă, specialiștii consideră că
nu e important ce lucrezi, ci cum
lucrezi. La școală mulți învățăm ce ni
se predă, alții, mai isteți, învață cum să
practice ce ni se predă. Cei din urmă
învață procesul de practică,
adaptabilitatea și creativitatea, cei
dintâi doar învățătura sau informația. În
opinia psihologul Alexandru Pleşea,
cunoscut opiniei publice drept
Antrenorul Minţii, în vremurile străvechi,
munca era un privilegiu de a-ți
cunoaște ființa și de a ajuta
comunitatea, tribul sau familia, iar în
vremurile noastre, din cauza faptului că
nu mai știm cum să lucrăm, nu ne mai
cunoaștem, respectiv nu ne mai
ajutăm, nici pe noi, nici comunitatea,
nici familia; și asta din cauză că, de
cele mai multe ori, nu avem o direcție a
muncii noastre, pentru că nu îi
cunoaștem mecanismul de funcționare.

„Ca să învățăm cum să lucrăm, e
nevoie să știm anumite legi umane. Nu
cele de bun simt, ci cele de

funcționalitate umană. Legile umane
sunt în manualele sacre, în toate
religiile și arată înalta posibilitate de
comportament a omului. Astfel, vedem
că azi, în loc să ne comportăm cu
Iubire într-un Job, ajutându-ne unii pe
alții, învățând unii de la alții, noi urmăm
doar Interesul - că așa e la modă și că
așa e în Business. Direcția e la fel de
bună, precum laptele nefiert la frigider.
Joburile se deschid, sunt din ce în ce
mai multe, pentru că oamenii se închid.
Orice job are omul, dacă îl face doar
din interes, îl va plictisi, dar dacă îl face
pentru o anume virtute interioară,
atunci îl va energiza constant”, explică
psihologul Alexandru Pleșea.

Specialistul a elaborat o serie de
sfaturi, astfel încât să putem lucra
mai bine:

1. Nu gândi despre o sarcină de
muncă (că e grea sau ușoară), ci doar
caută să mergi mai mult în profunzimea
ei - să o faci cât de bine poți. 

2. Creează un ritual de începere și
de terminare a zilei de lucru - cuvinte

sacre, rugăciune, cântare, privitul
soarelui, îmbrățișare, recunoștință
pentru cineva etc.

3. Oprește mintea care pleacă în
altă parte, ține atenția doar pe ce ai în
față ta, orice lucrezi. Planurile le faci
după muncă sau seara, înainte să
închizi ochii.

4. Simte-te pe tine în tine, când
lucrezi. Prin asta vei transforma
vanitatea în demnitate și smerenie.

5. Orice muncești, învață prin
muncă disciplina, cu suferința ei cu tot.

6. Ceea ce muncești nu este cine
ești (toată știința actuală zice pe dos,
treaba lor)

7. Nu trebuie să iubești ce
muncești, trebuie să știi că o faci în
timp ce o faci. Dacă îți vezi mintea
gândind, emoția lucrând sau mâinile
făcând, atunci vezi realitatea muncii
tale și aici începe drumul spre virtute.

8. Prin muncă ai șansa să crești
enorm ca om. Doar dacă vrei direcția
asta. Orice muncești are sens, doar
dacă înveți ceva din ceea ce faci. 

Părerea specialistului

Psiholog:  „Munca îl înnobilează pe om, dacă
știe cum să o facă”


